PSYCHOLOGICAL REHABILITATION CENTER
RAND MUSTAFA

  In a country like Palestine, mental health is something that is ignored. It is looked upon as a stigma, an exaggeration .Something that is not supposed to be spoken about out load .For the sake of awareness I chose a mental health rehabilitation centre as my graduation project.
  The project is located within the borders of Ijnisinya village, which is twelve-kilometre North West of Nablus. It is isolated yet close to urban and rural life to help the patients get back to life normally.
  The design of the project aims to create a space that is both open and safe at the same time, by creating large, open areas with a terrace and gardens while restricting the movement of the patients for their own safety.
  The project contains spaces for activities that help in mental health recovery like yoga, pottery and art. There is also inpatient units for the patients to sleep in.

في دولة مثل فلسطين الصحة العقلية و النفسية تعتبر من الأمور المهملة والتي ينظر اليها كأنها أمر مبالغ فيه. من اجل زيادة التوعية بخصوص الامراض العقلية اخترت مشروع إعادة تأهبل نفسي ليكون مشروع تخرجي.
المشروع يقع قرب قرية اجنسنيا على بعد اثنا عشر كيلومتر من شمال غرب نابلس. الموقع معزول و لكن قريب بنفس الوقت من الحياة البشرية من أجل مساعدة المريض خلال فترة التعافي.
الهدف من المشروع كان بشكل أساسي خلق مساحة مفتوحة وآمنة بنفس الوقت عبر خلق مساحات مفتوحة وبرندات مع إمكانية التحكم بحركة المرضى ومراقبتهم مراقبة سليمة بنفس الوقت.
[bookmark: _GoBack]احتوى المشروع على أنشطة لها علاقة بالعلاج مثل الفنون اليوغا والخزف من أجل المرضى، وتواجد أيضا أماكن للنوم فيها.
